
 

Treść interpelacji radnego Ludwika Rakowskiego  
w sprawie pomocy finansowej na rewitalizację zespołów pałacowo-parkowych, 
dworów i parków podworskich 

Wiele jednostek samorządu terytorialnego z terenu Mazowsza posiada w swoich zasobach 
zespoły pałacowo-parkowe, dwory lub parki podworskie. Obiekty te, nierzadko mające istotne 
znaczenie dla historii lokalnej i zachowania dziedzictwa regionu, znajdują się często w bardzo 
złym stanie technicznym (również te wpisane do rejestru zabytków). Wynika to przede wszystkim 
z niewystarczających środków finansowych, które samorządy mogą przeznaczyć na ich 
utrzymanie. 

Mając powyższe na uwadze zwracam się z uprzejmą prośbą o przygotowanie przez zarząd 
województwa mazowieckiego programu wsparcia finansowego dla samorządów gminnych 
i powiatowych przeznaczonego na rewitalizację zespołów pałacowo-parkowych, dworów i parków 
podworskich. Wsparcie powinno mieć charakter wieloletni i umożliwiać przygotowanie niezbędnej 
dokumentacji, wykonanie prac budowlanych i rewitalizację terenów zieleni. 

Odnowione dzięki programowi budynki mogłyby zostać przeznaczone np. na przedszkola, żłobki 
lub instytucje kultury, a rewitalizacja parków pozwoliłaby stworzyć bezpieczną przestrzeń 
publiczną dla rekreacji i wypoczynku. Wsparcie samorządu województwa dla gmin i powiatów 
w ratowaniu obiektów świadczących o historii regionu podniosłoby także atrakcyjność turystyczną 
Mazowsza i przyczyniło się do poprawy jakości życia jego mieszkańców. 


